
    

Nasjonalparkstyret 
  

                                                            Saksnummer :  

 Saksbehandler: Eirik J. Dobbedal 

 Dato: 19.11.2024 

 

 

Protokoll fra styremøte 18. november 2024 

Saker:  2024/35 - 2024/41 

Møtested:  Møterom 102, Administrasjonsbygget, Ytre Strandvei 15, samt befaring i 

nasjonalparken 

Dato: 18.11.2024 

Kl.:  Styremøte kl. 10:00–14:00.  

Faste medlemmer som deltok: 

 

Terje Mindrebø 

Henriette Fluer Vikre 

Varamedlemmer som deltok: 

Kjell Ove Heistad 

 

 

Faste medlemmer/varamedlemmer som hadde forfall: 

Heidi Herum 

Gunn Nicolaysen Gundersen 

 

Møteledelse: 

Henriette Fluer Vikre 

 

Fra administrasjonen deltok: 

Eirik Johansen Dobbedal, nasjonalparkforvalter 
 

Andre deltakere:  
Espen Marker (Statens naturoppsyn), Jan Petter Johannessen og Tom Inge Thorsen 
(Skjærgårdstjenesten) på befaringen. 

 

Protokollen ble sendt møtedeltakerne på e-post 19.11.2024. Merknader mottatt innen en 
uke er innarbeidet og protokoll er digitalt godkjent. 

 

 

 



 

 

 

Sak 2024/35: Innkalling og sakskart 
 

Forvalters innstilling 

Innkalling og sakskart godkjennes. 

 

Behandling 

Protokoll ble ettersendt 18.11.2024. Styret godkjenner ettersending. 

 

Vedtak 

Innkalling og sakskart godkjennes. 
 

 

Sak 2024/36: Godkjenning av protokoll 
 

Vedtak 

Protokoll godkjennes. 

 

 

Sak 2024/37: Orienteringer 
 

Espen Marker (Statens naturoppsyn) orienterte om: 

- Varierende og hurtig vekslende vær gjør gjennomføring av oppdrag krevende. 

- Ca. 45 dagsverk i båt i nasjonalparken. Ca. halve tiden knyttet til mink.  

- Tjenestekjøp av minkjakt gjennom SNO-ressurs. 

- Slått av dyneenger på Øytangen. 

- Kontroll med fiske, fangs og jakt hjemlet i annet lovverk. Samarbeid med fiskeri og 

kystvakt. 

- Samarbeid med skjærgårdstjenesten i Kragerø. 

- Forsøpling i nasjonalparken knyttet til forlatt telt/utstyr i nasjonalparken ligger til 

anmeldelse. 

- To tilfeller med ulovlig motorferdsel i nasjonalparken på Jomfruland sommeren 2024 

er anmeldt.  

- Ingen anmeldelser knyttet til hummerfiske. Ingen redskap i fredningssonene. 

- To tilfeller med umerket fiskeredskap ila. sommeren (garn/teiner). 

 

 

 

 



 

Forvalter orienterte om: 

10.-11.9: Fellesmøte med Kosterhavet, Ytre Hvaler og Færder nasjonalpark. Forvalter invitert 

som observatør. Forvalter løftet ønske at Jomfruland med styre inkluderes i møtet fra og med 

2025. 

16.-18.9: Nome vgs. skogbrukslinja – vedlikeholdsrydding Jomfruland 

18.9: Møte om sjøfugl, kart og informasjon med Statens kartverk – behov for økt 

synlighet/visning  

23.-25.9: Nome vgs.– anleggsgartnerlinja: Steingjerde ved fugletårnet. 

25.9: Innsamling av ny prøver av villeple til Horizon-prosjektet. 

2.10: Lavtflyging helikopter forsvaret. Basert på feilinformasjon i naturbase. Rettet. 

14.10: Møte opprettelse Jomfruland landbrukslag – Velhuset 

16.10: Superkort presentasjon av nasjonalparken i HPB Kragerø kommune. 

24.10: UKL-samling (digital) med UKL-kommunene i Vestfold og Telemark, Statsforvalteren 

(landbruksavdelingen) + nasjonalparkforvaltere. 

28.10: Felles befaring/tur med miljørådgiver og landbruksrådgiver Kragerø kommune til 

Jomfruland. 

29.10: Møte med Kragerø vgs. om oppdrag som løses av idrettslinja. Ønske om 

intensjonsavtale. Forvalter positiv til dette.  

31.10: Jomfruland – oppfølging av oppdrag 

5.11: Sviing av kystlynghei Styrmannsholmen (befares på styremøte). 

6.11: Presentasjon av bevaringstiltak i nasjonalparken på lunsjmøte med NordGen – Nordic 

crop relatives, samarbeid med Nibio. 

7.11: Færderseminaret 

8.11: Forvaltermøte (teams) mellom forvaltere av marine nasjonalparker – Felles utfordringer 

og erfaringsutveksling. 

11.11: Ulovlig flyging med helikopter (under 300 m) tilhørende Pegasus Flyinvest AS– 

dokumentert av Jomfruland fuglestasjon – følges opp. 

12.-13.11: Nordisk havkonferanse – Nordisk ministerråd – Gøteborg. 

4.12: Møte om felles nettsider med besøkssenteret med hosting-firma/designer (Arendal) 

 

Øvrig: 

Miljødirektoratet har kommet med tilrådning om utvidelse av perioden med ferdselsforbud i 

sjøfuglreservatene overfor KLD. Tilråder utvidelse fra 15.4-15.7 til 15.3-15.8. 

Glassrute på infobu Øytangen er nå reparert. 

 
 
 
 

 



Saker til behandling 
 
2024/38: Telling og status for strandtorn 

 

Nasjonalparkforvalters innstilling 
Nasjonalparkstyret tar forvalters statusoppdatering til orientering. Nasjonalparkforvalter følger 

opp skjøtsel og overvåkning av strandtorn i tiltaksplanen for 2025. Forsøk med skjøtsel, 

utsåing av frø og overvåkning videreføres. 

 

 

Behandling 

Ingen merknader. 

 

 

Vedtak 

Nasjonalparkstyret tar forvalters statusoppdatering til orientering. Nasjonalparkforvalter følger 

opp skjøtsel og overvåkning av strandtorn i tiltaksplanen for 2025. Forsøk med skjøtsel, 

utsåing av frø og overvåkning videreføres. 

 

 

 

 

Sak 2024/39: Tiltak for økt tilgjengelighet i tårnskogen i Jomfruland 
nasjonalpark 
 
Nasjonalparkforvalters innstilling 
Jomfruland nasjonalparkstyre innvilger dispensasjon fra verneforskriften til oppgradering av 

stier i tårnskogen jf. kart i vedlegg 1. 

Dispensasjonen er hjemlet i verneforskriften § 3 fjerde ledd j.) og begrunnes med at tiltaket 

følger opp forvaltningsmålet at noen områder i nasjonalparken på Jomfruland skal være 

tilrettelagt for funksjonshemmede. Området har allerede en viss grad av tilrettelegging og 

eksisterende stier har en fordelaktig stigning og bredde som reduserer behovet for 

omfattende tiltak ifbm. økt tilgjengelighet. Området består av bartredominert skog og 

vurderes å tåle høy bruk. Tiltaket legges inn i søknad om tiltaksmidler for 2025 til 

Miljødirektoratet. Nasjonalparkstyret tar en ny vurdering av gjennomføring og omfang basert 

på direktoratets tildeling av midler til tiltak for 2025. 

 

 

Behandling 

Terje Mindrebø: Servicebygget har fullt utbygd rom i underetasje. Rommet er ferdig, men 

tilgjengeligheten må bedres. Forvalter sender en ny henvendelse til kommunen knyttet til økt 

tilgjengelighet til bygget ved ev. innføring av betalingsløsning jf. øvrige offentlige toaletter i 

Kragerø kommune. Besøkssenteret settes i kopi i henvendelsen. 

 

 

Vedtak 

Jomfruland nasjonalparkstyre innvilger dispensasjon fra verneforskriften til oppgradering av 

stier i tårnskogen jf. kart i vedlegg 1. 



Dispensasjonen er hjemlet i verneforskriften § 3 fjerde ledd j.) og begrunnes med at tiltaket 

følger opp forvaltningsmålet at noen områder i nasjonalparken på Jomfruland skal være 

tilrettelagt for funksjonshemmede. Området har allerede en viss grad av tilrettelegging og 

eksisterende stier har en fordelaktig stigning og bredde som reduserer behovet for 

omfattende tiltak ifbm. økt tilgjengelighet. Området består av bartredominert skog og 

vurderes å tåle høy bruk. Tiltaket legges inn i søknad om tiltaksmidler for 2025 til 

Miljødirektoratet. Nasjonalparkstyret tar en ny vurdering av gjennomføring og omfang basert 

på direktoratets tildeling av midler til tiltak for 2025. 

 

 

 

2024/40: Budsjett for søknad om tiltaksmidler og driftsmidler for 2025 

 

Nasjonalparkforvalters innstilling: 

Styret vedtar forslag til budsjett til kap./post. 1420.31 – Tiltak store verneområder, med 

tilhørende forslag til tiltak for 2025 med ev. suppleringer gjort i møtet. Styret slutter seg til 

forslag om søknad om midler til styrets drift fra kap./post 1420.21 på 250.000,- til drift av 

nasjonalparkstyret, i tillegg til grunnfinansiering på 75.000,-. 

Styret gjennomfører en rullering av flerårig tiltaksplan våren 2025 for perioden 2025-2028, 

hvor rådgivende utvalg inviteres til å komme med innspill og kalles inn til styremøtet 

 

 

Behandling 

Henriette Fluer Vikre: Undersøke muligheten for annen finansiering av tiltak som kan søkes 

av samarbeidspartnere. 

 

 

Vedtak 

Styret vedtar forslag til budsjett til kap./post. 1420.31 – Tiltak store verneområder, med 

tilhørende forslag til tiltak for 2025 med ev. suppleringer gjort i møtet. Styret slutter seg til 

forslag om søknad om midler til styrets drift fra kap./post 1420.21 på 250.000,- til drift av 

nasjonalparkstyret, i tillegg til grunnfinansiering på 75.000,-. 

Styret gjennomfører en rullering av flerårig tiltaksplan våren 2025 for perioden 2025-2028, 

hvor rådgivende utvalg inviteres til å komme med innspill og kalles inn til styremøtet 

 

2024/41: Eventuelt 

 

Møtetid 

Møtet varte i 4 timer med 2 timer forberedelse.  

 

Neste møter 

Forvalter sender ut forslag til møtedatoer for 2025 på e-post. Første møte gjennomføres med 

vararepresentanter og rådgivende utvalg når tildeling av tiltaksmidler foreligger (starten av 

mars) 


